
                                                                                                   

 

Referat skolebestyrelsesmøde onsdag d. 19. juni 2024 
 
Møde nr. 8 skoleåret 2023-24 Humlebæk Skole, indskolingen.  

 

Deltagere   

Forældrerepræsentanter: Jakob Wickmann (formand), Julie Ninn-Hansen (næstformand), Jacob Blem, 

Peter Tegner Matz (afbud), Louise Hauerberg, Søren Parrot, Jens Henrik Johansen (afbud) 

Elevrepræsentanter: Carla Graugaard (afbud), Priya Krishnapillai 

Personalerepræsentanter: Karoline Højer, Sofie Thaning 

Skolens ledelse: Hans Frøslev Jensen, Marianne Povlsen, Jan Niemeier 

Referent: Jan Niemeier  

 

1. Dagsorden  

Dagsordenen godkendt 

 

2. Fremtidens skoler – Status i Fredensborg 

Fremtidens Skole: Skolebestyrelsesforpersoner har holdt møde. Der udtrykkes bekymringer for det 

samlede skoleudbygningsprojekt især ift. om budgetterne kan holdes i lyset for forsinkelser og 

prisstigninger på markedet.  

Vedligeholdelsesbudgetterne er samtidig minimeret, og det kan ses og mærkes på skolerne. 

Asbestsagen på Emdrupskolen kan måske få betydning, men det lyder som om, det holdes uden for 

budgettet til Fremtidens skoler. 

Skolebestyrelserne prøver at få hul igennem til politikerne og ønsker bl.a. svar på, om det er 

sandsynligt at budgettet til Fremtidens skoler holder. 

Bekymringen forekommer at være reel. Men politisk har man indtil videre været vedholdende i 

sammenligning med tidligere projekter. 

 

 

3. Opsamling på seneste møde 

Kort orientering om opfølgning på diskussionerne omkring udskoling og 6. årgang på seneste 

bestyrelsesmødes. Der har bl.a. været ekstra orientering af 6. årgang samt orienteringsmøde for 5. 

årgangs forældre om udskolingen og anden kommunikation vedr. overgang fra indskoling til 

udskoling. Orienteringsmøderne og de tilknyttede aktiviteter er blevet meget positivt modtaget af 

forældrene på årgangene. Skolens ledelse arbejder videre her fra. 

 

4. Digital dannelse 

Bestyrelsen har modtaget et brev fra forældrerådene fra indskolingen. Der er afholdt møde blandt 

indskolingsforældre, ca. 40-50 deltog. Formålet med mødet var at drøfte 4 problemstillinger vedr. 

brug af devices.  

 

Tiden er generelt præget af stor bekymring for børns brug af mobiltelefoner. Det gælder både det 

tidsmæssige omfang og det indholdsmæssige. For skolen er det også af den grund vigtigt at være 

meget tydelige med regler for brug af devices på de enkelte årgange. Forældres bekymring skal 

tages alvorligt, men der er samtidig enighed om, at det er centralt, at lærernes faglighed ift. at 

tilrettelægge undervisningen ikke kompromitteres, fx i form af for rigide regler eller rammer.  

Brugen af iPads i undervisningen indgik i drøftelsen, og det blev her pointeret, at en undersøgelse 

af hvordan iPads bruges i undervisningen kan være relevant. Kommunikation til forældre om brug 

devices i undervisningspraksis er et væsentligt punkt. Hans oplyste, at skolen allerede har besluttet 

at iPads fremover først skal udleveres fra 2. årgang. 

 



På baggrund af drøftelsen blev konklusionen, at mobilpolitikken og kommunikation til forældrene 

om praksis skal tages op af bestyrelsen i efteråret 2024 med henblik på at stramme op og 

tydeliggøre rammerne for brugen af devices.   

 

 

5. Årshjul og møder næste skoleår  

Der er enighed om at der er behov for et seminar/ en temadag for bestyrelsen. Det er vigtigt at alle 

forpligter sig på at komme. 

Jakob W., Marianne og Sophie udgør arbejdsgruppen. Der sigtes på en dato efter 

septemberfestivalen. 

Tema: Digital dannelse og brugen af devices - især på indskolingen. 

 

6. Fag- og opgavefordeling 

Planlægningen er ved at være på plads.  

Udskoling: Der planlægges med færre projektuger på udskolingen og en lidt senere mødetid for 

elever om mandagen for at skabe tid til lærermøder.  

Indskoling: Der indføres en fællesskabstime på indskolingen. 

 

7. Årsberetning 

Jakob W. skriver beretningen med fokus på fire temaer  

• Digital dannelse og mobiltelefoner  

• Årgangsundervisning  

• Skolens lærere og pædagogiske personale  

• Samarbejde med skolens forældre 

8. Aktuelle emner i øvrigt – herunder nyt fra ledelse, elever og personalet 

Elevrådet: Elevrådet er ved at planlægge en elevfest for 8. og 9. årgang. 

Lærere: På udskolingen vil vi arbejde på at tilbyde eleverne aktivitetsmuligheder i pauserne næste 

skoleår. 

Ledelse: Afdelingslederannonce er netop slået op. Det blev aftalt at opslaget skal have et boost uge 

32-33 f.eks. på LinkedIn og andre sociale medier. 

 

9. Kommende møder  

- 

 

10. Eventuelt 

- 

 


